



# *Jena erwartet Sie! Jena awaits you!*



Liebe Studierende,

Ihr Auslandssemester wird eine große Herausforderung und stellt einen besonderen Abschnitt in Ihrem Studium dar. Wir wollen Ihnen helfen, sich bestmöglich auf dieses Abenteuer vorzubereiten. So werden Sie eine gute und erfolgreiche Zeit in Jena haben.

Dear students,

Your semester abroad will be a great challenge and represents a special stage in your academic career. We want to help you prepare for this adventure in the best possible way so that you have a good and successful time in Jena.



Stefanie Müller, Sylvia Canario Acosta & Susi Streit

## THEMEN & TERMINE

Wir bieten Ihnen 5 verschiedene Workshops an, um sich auf Ihr Gaststudium an der Friedrich-Schiller-Universität Jena vorzubereiten. Jeder Workshop hat ein anderes Thema und dauert etwa eine Stunde. Zunächst werden Experten aus dem jeweiligen Bereich einen kurzen Vortrag halten. Im Anschluss haben Sie Gelegenheit Ihre Fragen zu stellen. Die Workshops werden zuerst auf Deutsch angeboten und danach auf Englisch wiederholt.

15/11/2024	10:00 a.m.*	Bewerbung zum Gaststudium (Deutsch)
	12:00 noon*	Application for the guest study programme (English)
29/11/2024	10:00 a.m.*	Wohnen im Studierendenwohnheim (Deutsch)
	12:00 noon*	Living in a student residence (English)
24/01/2025	10:00 a.m.*	Stundenplan und Learning Agreement (Deutsch)
	12:00 noon*	Timetable planning and Learning Agreement (English)
28/02/2025	10:00 a.m.*	Buddy-Programm und Vorbereitung Ihrer Reise (Deutsch)
	12:00 noon*	Buddy programme and preparation for your trip (English)
07/03/2025	10:00 a.m.*	Immatrikulation (Deutsch)
	12:00 noon*	Enrolment (English)

\* CET/MEZ - German time

## TOPICS & DATES

We offer 5 different workshops to prepare you for your guest studies at the Friedrich Schiller University Jena. Each workshop has a different topic and lasts about one hour. First, experts from the respective field will give a short talk. Afterwards, you will have the opportunity to ask your questions. The workshops are first offered in German and then they are repeated in English.

## WIE

Die Workshops finden über Zoom statt.  
Link: <https://uni-jena-de.zoom-x.de/j/64046901600>  
Code: **JENA25**

## HOW

The workshops take place via Zoom.  
Link: <https://uni-jena-de.zoom-x.de/j/64046901600>  
Code: **JENA25**

## WER WIR SIND

Wir arbeiten im Internationalen Büro der Friedrich-Schiller-Universität Jena im Bereich Internationale Studierende:

SYLVIA CANARIO ACOSTA: ERASMUS+

SUSI STREIT: ERASMUS+ International Credit Mobility, bilateraler Austausch

STEFANIE MÜLLER: Kurs- und Prüfungsverwaltung für Gaststudierende

Wir sind Ihr Hauptkontakt in Jena. Sprechen Sie uns an bei Fragen. Wir helfen Ihnen gern und freuen uns auf Sie!

Ihre  
Stefanie Müller, Sylvia Canario Acosta, Susi Streit

## WHO WE ARE

We work for the International Office of Friedrich Schiller University Jena in the incoming student mobility department:

SYLVIA CANARIO ACOSTA: ERASMUS+

SUSI STREIT: ERASMUS+ International Credit Mobility, bilateral exchange

STEFANIE MÜLLER: course and exam administration for guest students

We are your main contact in Jena. Talk to us if you have any questions. We will be happy to help you and look forward to hearing from you!

Yours  
Stefanie Müller, Sylvia Canario Acosta, Susi Streit